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Giriş 

Orman Mühendisleri Odası  “Avrupa Ormancılar Birliği- Union of European Foresters” ın 

üyesidir. http://www.european-foresters.org/  

Almanya, Fransa, İtalya ve diğer kuzey Avrupa ülkelerinden (Finlandiya, İsveç, Danimarka 

gibi) faal kurumlar Avrupa Ormancılar Birliğine üyedir.  http://www.european-

foresters.org/members  

Birliğin XXI. Yönetim Kurulu toplantısı 27-30 Eylül 2018 tarihlerinde İtalya’ nın Cosenza 

kasabasında yapılmıştır. http://www.european-foresters.org/meetings  

Orman Mühendisleri Odası buraya katılım sağlamış olup, görev raporu ekte takdim 

edilmiştir. 

  

http://www.european-foresters.org/
http://www.european-foresters.org/members
http://www.european-foresters.org/members
https://www.google.com/maps/dir/Roma,+Roma+ili,+%C4%B0talya/87100+Cosenza,+Cosenza+ili,+%C4%B0talya/@40.5945578,12.1337216,7z/data=!3m1!4b1!4m14!4m13!1m5!1m1!1s0x132f6196f9928ebb:0xb90f770693656e38!2m2!1d12.4963655!2d41.9027835!1m5!1m1!1s0x133f974acd5e5e29:0x5619c8633cc426fa!2m2!1d16.2537357!2d39.2982629!3e0
http://www.european-foresters.org/meetings


Avrupa Ormancılar Birliği Hakkında Bilgi 

Genel Bilgi  

UEF, çeşitli Avrupa ülkelerinden profesyonel ormancı kuruluşlarının üye olduğu bir 

federasyonudur. 

1965'te Berlin'de kurulmuş olup, günümüz itibariyle 21 ülkeden 25 sivil toplum 

kuruluşu üye durumdadır. UEF toplamda 85.000 ormancıyı temsil etmektedir.  UEF’ ye 

üyelik ücretlidir. Yıllık 360 Euro üyelik ücreti bulunmaktadır. 

UEF, bir başkan, 3 başkan yardımcısı, bir sekreter, bir yardımcı sekreter ve bir 

saymandan oluşan bir başkanlık tarafından temsil edilir.  UEF Kongresi her dört yılda 

bir kongresi düzenlenir.  

2017 yılında toplanan Kongre’de yönetim aşağıdaki gibi oluşmuştur. 

http://www.european-foresters.org/uef-management  

● Başkan: Michael Diemer (Almanya) 

● Başkan Yardımcıları: Herve Nemoz-Rajot (Fransa), Ilpo Puputti (Finlandiya) ve 

Tomasz Markievicz (Polonya) 

● Sekreter: Thomas Baschny (Avusturya) 

● Sekreter yardımcısı: Marten Gustafsson (İsveç) 

● Sayman: Anna Petrakieva (Bulgaristan) 

UEF'nin amacı ormanlar ve ormancılar için Avrupa seviyesindeki çalışmalara destek 

olmaktır. 

  

http://www.european-foresters.org/uef-management


Üyeler 

Sıra 

No 

Ülke Adı STK Adı-Türkçe 

1 Almanya Alman Ormancılar Derneği 

2 Arnavutluk Arnavutluk Ormancılık Uzmanları 

3 Avusturya Avusturya Ormancıları Derneği 

4 Belçika Su ve Orman Mühendisleri Derneği 

5 Bulgaristan Bulgaristan Ormancılar Birliği 

6 Bulgaristan Bağımsız Bulgar Profesyonel Ormancılar Birliği 

7 Çekya Çekya Ormancılar Derneği 

8 Danimarka Danimarka Orman ve Peyzaj Mühendisleri Derneği  

9 Danimarka Danimarka Orman Uzmanları Derneği 

10 Finlandiya Orman Uzmanları Derneği 

11 Finlandiya Loimu ry - Fin, Doğal ve Çevre Bilimleri Uzmanları Birliği 

12 Fransa Orman ve Tarımla İlgili Genel Müdürler Konfederasyonu 

13 Hırvatistan Hırvatistan Orman Sendikası 

14 İrlanda İrlanda Ormancılar Derneği 

15 İspanya İspanya Ormancılık Derneği 

16 İsveç İsveç Ormancılık Derneği 

17 İsviçre İsviçre Mühendis ve Mimarlar Derneği 

18 İtalya Ulusal Zıraat ve Orman Mühendisleri Derneği 



19 Kıbrıs Kıbrıs Porfesyonel Ormancılar Derneği 

20 Kıbrıs Kıbrıs Ormancılar Derneği 

21 Liechtenstein Liechtensteiner Forstverein (Section Förster) 

22 Lüksemburg Lüksemburg Ormancılar Derneği 

23 Moldova Moldova Orman Sendikaları Federasyonu 

24 Polonya Orman ve Ağaç Endüstrisi Mühendisleri ve Teknikerleri Derneği 

25 Türkiye Orman Mühendisleri Odası 



Avrupa Ormancılar Birliği XXI. Yönetim Kurulu Toplantısı 

2018 yılı toplantısı  27 Eylül Perşembe-30 Eylül Pazar 2018 tarihleri arasında 

yapılmıştır. Bu seneki toplantı İtalya’ nın güneyinde bulunan  Sila Milli Parkındaki 

http://www.italia.it/en/travel-ideas/the-mountains/sila-national-park.html Cupone 

Visit Center’ de  http://www.parcosila.it/en organize edilmiştir. .  

Katılımcılar buraya 10 km. mesafedeki Spezzano della Sila  

http://spezzanodellasila.asmenet.it/   isimli kasabada bulunan Tasso Hotel de kalmıştır.  

Haritalar 

 

   

http://www.italia.it/en/travel-ideas/the-mountains/sila-national-park.html
http://www.parcosila.it/en
http://spezzanodellasila.asmenet.it/


Günlük Faaliyetler 

Orman Mühendisleri Odası Genel Başkanı Hasan Türkyılmaz, Genel Yazman Mehmet 

Üstünyer ve Danışman İsmail Belen’den oluşan Orman Mühendisleri Odası heyeti 27 

Eylül 2018 Perşembe sabahı saat 06:00’da yola çıkmış, gece 21:00 civarında otele 

ulaşmıştır. 

 

28 Eylül 2018 Cuma – Seminer ve Konsey Toplantısı 

28 Eylül Cuma günü öğleye kadar  “Ekosistem Hizmetlerinin Geliştirilmesi Ve Tanıtımı 

İçin Sürdürülebilir Orman Yönetimi” konulu seminer yapılmıştır. 

  

 

Bu seminerde UEF Başkanı başta olmak üzere, organizasyon sahipleri konuşmalarını 

yapmış, ardından teknik sunumlar gerçekleştirilmiştir. 



Buradaki sunumlardan Polonya delegesi tarafından yapılanının önemli hususlar içerdiği 

mütalaa edilmiştir. Buna göre Polonya’ nın gayri safi milli hasılasının %2’ sini ormancılık 

sektörü oluşturmaktadır. Hektardaki servet 280 m3 civarındadır. Hektar başı ortalama 

üretim 7 m3 e kadar çıkmaktadır. 

 
 

 

Bu seminer esnasında OMO Genel Başkanı Hasan Türkyılmaz tarafından “selamlama 

konuşması” yapılmıştır. 

 

  



Selamlama Konuşması-Türkçe 

 

 

 
 

 

 

 

 

Avrupa Ormancılar Birliği 

“Yirmibirinci Yönetim Kurulu” 

Toplantısı 

27 - 30 Eylül  2018 

DELLA SILA Milli Parkı 

(Cosenza – Calabria – Italya) 

 

Selamlama Konuşması 

 

Hasan Türkyılmaz 

Orman Mühendisleri Odası Genel Başkanı 

Avrupa Ormancılar Konseyi Başkanı 

 

 

 

Sayın Başkan, 



Kıymetli Meslektaşlarım, 

Hanımefendiler, 

Beyefendiler, 

 

Öncelikle burada olmaktan duyduğum memnuniyetimi paylaşmak istiyor ve sizleri saygı 

ile selamlıyorum. Bu güzel toplantıyı düzenledikleri için “İtalya Ulusal Ziraat ve Orman 

Mühendisleri Derneği” adına, Başkan Sayın Andrea SİSTİ ve ekibine, ayrıca "Avrupa 

Ormancılar Birliği" Yönetim Kurulu Başkanı Michael Diemer ve ekibine şükranlarımı 

sunuyorum. 

 

“Türkiye Orman Mühendisleri Odası” Türkiye Cumhuriyeti Anayasasına göre “kamu 

kurumu niteliğinde” bir meslek kuruluşudur. Yine Anayasaya göre “kamu tüzel kişiliğine” 

sahiptir. Türkiye Büyük Millet Meclisi tarafından çıkarılan bir Kanunla kurulmuştur.  

İlgili Kanuna göre “Orman Mühendisleri Odası” üç değişik meslek grubunun yasla 

temsilcisidir. Bunlar; 

a) Orman Mühendisleri, 

b) Orman Endüstri Mühendisleri, 

c) Ve “Ağaç İşleri Endüstri Mühendisleri” dir. 

Üyelerinin büyük bir bölümü Türkiye Cumhuriyeti Tarım ve Orman Bakanlığı'nın 

ormancılıkla ilgili birimleri olan; 

a) Orman Genel Müdürlüğü  

b) Doğa koruma ve milli parklar Genel Müdürlüğü, 

c) Çölleşme ve Erozyonla Mücadele Genel Müdürlüğü gibi  kamu kurumlarında 

çalışmaktadır. 

Ayrıca “Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğü”,  “Karayolları Genel Müdürlüğü” gibi kamu 

kurumlarında çalışan üyelerimiz de bulunmaktadır  

Diğer taraftan kendi işyerinde çalışan ve özel sektör firmalarında görev yapan üyelerimiz 

de vardır. 

Orman Mühendisleri Odası ülke içindeki çalışmalarına ilaveten uluslararası alanda da 

aktif şekilde çalışmaya gayret göstermektedir.  

Günümüz itibariyle 60 bin civarında üyesi olan “Avrupa Ormancılar Konseyi” başkanlığı 

görevini yürütmektedir. 

Bu çerçevede Avrupa Ormancılar Birliği üyeliğimize büyük önem veriyor ve burada Siz 

meslektaşlarımıza birlikte olmaktan duyduğumuz memnuniyeti tekrar paylaşmak 

istiyorum. 



 

Bu seneki toplantıya Orman Mühendisleri Odası 3 kişilik bir ekiple katılmaktadır.  

Başkan Hasan TÜRKYILMAZ hem Orman Mühendisleri Odası,  hem de Avrupa Ormancılar 

Konseyi başkanlığını yürütmektedir. 2018 yılı Nisan ayında “Orman Mühendisleri Odası”, 

Ağustos ayında ise “Avrupa Ormancılar Konseyi Başkanlığına” seçilen Hasan 

TÜRKYILMAZ aynı zamanda Orman Genel Müdürlüğü'nde başmüfettiş olarak görev 

yapmaktadır.  Karadeniz Teknik Üniversitesi'nden orman mühendisi olarak mezun olan 

TÜRKYILMAZ daha önce Orman Bölge Müdürlüğü,  Orman İşletme Müdürlüğü ve orman 

işletme şefliği gibi görevlerde bulunmuştur. 

Mehmet ÜSTÜNYER,  Orman Mühendisleri Odasında “Yazman/Genel Sekreter” olarak 

görev yapmaktadır. Aynı zamanda Orman Genel Müdürlüğü'nde Ankara Orman İşletme 

Müdürü olarak çalışmaktadır. Türkiye’nin başkenti Ankara'daki ormancılıkla ilgili iş ve 

işlemlerden sorumlu olan Mehmet ÜSTÜNYER son derece önemli bir görevi ifa 

etmektedir. 

 

İsmail BELEN ise Orman Mühendisleri Odası’ nın “dış İlişkiler danışmanı” olarak görev 

yapmaktadır. Diğer taraftan halen Tarım ve Orman Bakanlığının bir kurumu olan “Doğa 

Koruma ve Milli Parklar Genel Müdürlüğü’nde “Kıdemli Tarım ve Orman Uzmanı” olarak 

çalışmaktadır. İsmail BELEN,  daha önce Orman Genel Müdür Yardımcılığı ve  FAO 

Akdeniz Ormancılık Komitesi Başkanlığı gibi görevlerde bulunmuştur. 

 

Orman Mühendisleri Odası olarak “Avrupa Ormancılar Birliği” ni önemsiyor ve daha aktif 

bir şekilde çalışmak istediğimizi, kurumlarda görev almak isteğimizi ve çeşitli 

toplantılara ev sahibi yapma arzumuzu ifade etmek istiyoruz. 

Ayrıca buradaki sivil toplum kuruluşlarımız ile doğrudan ikili işbirliği yapma arzumuzu 

ifade etmek istiyoruz. 

Diğer taraftan “Avrupa Ormancılar Birliği” ve “Avrupa Ormancılar Konseyi” arasında 

işbirliği imkânı olduğunu düşünüyor ve bunu geliştirmek istiyoruz. 

Ben tekrar teşekkür ediyor ve toplantımızın hayırlara vesile olmasını diliyorum. 

 

 

Selamlama Konuşması-İngilizce 

 



 
 

 

 

 

 

 

XXI GOVERNING COUNCIL MEETING 2018 

OF  

“THE UNION OF EUROPEAN FORESTERS” 

27. – 30. September 2018 

PARCO NAZIONALE DELLA SILA 

(Cosenza – Calabria – Italy) 

 

Greeting Speech 

Hasan Türkyılmaz 

PRESIDENT of “Chamber of Forest Engineers” of Turkey 

 

PRESIDENT of the “Council of European Foresters” 

 

 

Dear President, 

Dear Colleagues, 



Ladies, 

Gentlemen, 

 

First of all, I want to share my pleasure to be here and greet you with respect. 

I would like to thank to the President Andrea SISTI and his team on behalf of the 

“Association of National Agricultural and Forestry Engineers of Italy- Consiglio Dell Ordine 

Nazionale dei Dottori Agronomi e dei Dottori Forestali” for hosting and organizing this 

meeting here.  I also would like to thank to Mr. Michael Diemer, the President of the “Union 

of European Foresters” and the Management for inviting us and organising this meeting in 

this lovely place. 

I would like you to inform that, I have been attending to this important meeting in order to 

represent “The Chamber of Forest Engineers” of Turkey as its President. 

The Chamber of Forest Engineers of Turkey is a non-governmental organisation established 

with the line of Turkish Constitution to represents its members. According to the Turkish 

Constitution it has a special status. It has “public corporate entity” and according to the 

relevant legislations it has “public institute nature”. Chamber of Forest Engineers of Turkey 

was founded with a law enacted by Parliament. 

According to the related Law, the “Chamber of Forest Engineers“ is the legal representative 

of three different professional groups. 

These; 

a) Forest Engineers, 

b) Forest Industrial Engineers, 

c) Woodworking Industrial Engineers. 

A large number of its members work in forestry related departments of the Ministry of 

Agriculture and Forestry. 

These Institutes are as follows; 

a) General Directorate of Forests 

b) General Directorate of Nature Conservation and National Parks, 

c) General Directorate of Combating Desertification and Erosion.  

In addition, there are members working in public institutions such as General Directorate 

of State Hydraulic Works and General Directorate of Highways. On the other hand, there are 

members working in their own workplace and working in private sector companies. 

The Chamber of Forest Engineers is working hard to be an active player in the international 

arena in addition to its activities in Turkey. Today, it is the president of the “Council of 

European Foresters” which it members reach to around 60 thousand. 



In line with this context, we attach great importance to our membership of the “Union of 

European Foresters and here I would like to share our satisfaction to be here with your 

distinguished colleagues. 

 

This year, the Chamber of Forest Engineers is participating with a team of 3 people. 

President Hasan TÜRKYILMAZ is the president of both the Chamber of Forests Engineers 

and the Council of European Foresters. Hasan TÜRKYILMAZ, who was elected as the as the 

“Chamber of Forest Engineers” in April 2018 and President of “Council of European 

Foresters” in August, is also the Chief Inspector of the General Directorate of Forests of 

Turkey. After graduating from Black sea Technical University as a forest engineer, he 

worked in various positions such as Regional Director for Forestry, Director of Forest 

Management and supervisor of Forests. 

Mehmet ÜSTÜNYER is the Secretary General of the Chamber of Forest Engineers. At the 

same time, he is working as the Ankara Forest Directorate Manager at the General 

Directorate of Forests. Being responsible for forestry operations in Ankara, the capital city 

of Turkey, Mehmet Üstünyer carries out is an extremely important task. 

 

İsmail BELEN works as the “external relations consultant” of the Chamber of Forest 

Engineers. On the other hand, he is still working as the “Senior Agriculture and Forestry 

Expert “at the General Directorate of Nature Conservation and National Parks, an institution 

of the Ministry of Agriculture and Forestry. Previously, he served as Deputy General 

Manager in charge of Forestry and as the President of Committee of the Mediterranean 

Forestry Questions-Silva Mediterranea” which is body of the FAO.  

As the Chamber of Forest Engineers, we care about the “Union of European Foresters” and 

would like to express our desire to work more actively, our willingness to take part in 

institutions and our desire to host various meetings. 

I would also like to express our willingness to cooperate directly with non-governmental 

organizations here. On the other hand, we think that there is a possibility of cooperation 

between the UEF and the “Council of European Foresters” and we want to develop it. 

I would like to thank you again and hope that I wish our meeting to be successful. 

 

 

  



 

 

UEF Yönetim Kurulu Toplantısı 

28 Eylül 2018 Cuma günü öğleden sonra UEF Yönetim Kurulu toplantısı yapılmıştır.  

  

  

 

Yönetim Kurulu toplantısında özetle aşağıdaki hususlar müzakere edilmiştir. 

● Faaliyet raporu 

● Avrupa Komisyonu nezdinde yapılanlar 

● UNECE-FAO ve Forest Europe Sürecinde yapılanlar 

● Orman İletişimcileri Ağı ve Orman Pedagojik Kongresi- https://smy.fi/en/teach-

learn/forest-pedagogics-congress/  

● UEF web sayfasının Avrupa Genel Veri Koruma Yönetmeliğine uyumlu hale 

getirilmesi 

● Web sayfasında yayınlanan bilgilerin doğruluğu ve gizliliğinden sorumlu bir kişinin 

belirlenmesi 

● UEF’ nin Belçika yasalarına veya başka bir ülke mevzuatına göre “tüzel kişilik” haline 

getirilmesi, 

● 2019 yılı Yönetim Kurulu toplantısının Haziran 2019 tarihinde İsviçre’de yapılması, 

https://smy.fi/en/teach-learn/forest-pedagogics-congress/
https://smy.fi/en/teach-learn/forest-pedagogics-congress/


● UEF Konferansının 2021 yılında Fransa’ da yapılması 

Bu toplantıda UEF’ nin yıllık gelirleri ve harcamaları tek tek sunulmuştur. Buna göre 

yıllık aidat geliri 40.000 Euro civarındadır. En büyük pay 7.000 Euro ile Fransa, 

Danimarka, Almanya gibi ülkelerdedir. Orman Mühendisleri Odası yıllık 360 Euro katkı 

vermektedir.   



29 Eylül 2018 Cumartesi – Sila Milli Parkında Arazi Gezisi 

29 Eylül 2018 Cumartesi günü arazi gezisi düzenlenmiştir.  Önce Sila Milli Parkı Yönetim 

Merkezinde brifing verilmiş, http://www.parcosila.it/en  ardından ormanlardaki 

faaliyetler yerinde incelenmiş ve oldukça yaşlı karaçam ormanları gezilmiştir.   

https://www.fondoambiente.it/luoghi/i-giganti-della-sila  

 
 

 
 

  

 

http://www.parcosila.it/en
https://www.fondoambiente.it/luoghi/i-giganti-della-sila


30 Eylül 2018 Pazar 

30 Eylül 2018 Pazar günü sabah 04:00’ de otelden çıkış yapılmış, yaklaşık bir buçuk saat 

karayolundan sonra Lamezia Terme havaalanına ulaşılmış, 07:15 uçağı ile Roma’ya 

oradan da İstanbul üzerinden Ankara’ya gelinmiştir. 

Değerlendirme 

● Avrupa Ormancılar Birliğinin son derece profesyonel ve şeffaf şekilde çalışan bir 

network olduğu görülmüştür. 

● Diğer birçok sivil toplum kuruluşunda olduğu gibi burada da Alman-Fransız 

ağırlığı müşahede edilmiştir.  

● Orman Mühendisleri Odası Avrupa seviyesinde biri Avrupa Ormancılar Konseyi 

(CEF) diğeri Avrupa Ormancılar Birliği (UEF) olmak üzere iki networke üye 

durumdadır. Ancak yapılan görüşmelerde bu ikisi arasında ciddi bir rekabet veya 

diğer bir ifade ile geçimsizlik olduğu görülmüştür.  

● Önceden hazırlık yapılmasının ve yazılı-sözlü olarak taraflarla paylaşılmasının çok 

isabetli ve faydalı bir hareket olduğu görülmüştür.  

● Maliyet endişesi ile seyahat saatlerinin gece saatlerinde tercih edilmesinin çok 

yorucu olduğu, mümkün mertebe bir gün önceden gidilmesinin isabetli olacağı 

müzakere edilmiştir. 

● Orman Mühendisleri Odasının İngilizce web sayfasının gecikmeden tamamlanması 

ve yayına verilmesi, ayrıca başta İngilizce olmak üzere BM dillerinde birer broşür 

hazırlanmasının önemli bir ihtiyaç olduğu görülmüştür. 

  



 

Yapılan Hazırlıklar ve Ön Görüşmeler 

Konuyla ilgili olarak UEF Yetkilileri ile çeşitli yazışmalar yapılmıştır. 

17 Ağustos tarihli ilk mailimiz 

Bu mail UEF Başkanlığına gönderilen ilk mail olup, işbirliğine dvam edeceğimiz 

bildirilmiştir.  

Dear Michael Diemer, 

President, 

Dear Michael, Dear Colleagues, 

Greetings from Turkey. 

My name is İsmail Belen, a Forest Engineer working for the Ministry of Agriculture and 
Forests.  I am also a member of Chamber of Forest Engineer (OMO) of Turkey.  I am 
writing this mail on behalf of OMO President Mr. Hasan Türkyılmaz. 

Chamber of Forest Engineers (OMO)  of Turkey's is one of the most active civil society 
organizations. As of August of 2018 there are 16,468 active members. Most of the 
members work in the State. On the other hand, there are 800 offices and companies 
registered to OMO and continuing their business life. 

Following the election of the branches, the Headquarters elections held in April 2018 
and the Board of Forest Engineers' Chamber have been changed. Chairman Mr. Hasan 
Türkyılmaz established a new board of directors. Mr. Özgür Balcı was appointed as a 
member of the board of directors responsible for external affairs. 

The activities of the previous administration were examined in detail by the new Board 
of Directors. Within this framework, OMO's membership in the Union of European 
Foresters (UEF) was welcomed and the decision to continue strengthening relations was 
made. 

In this regard, I would like to thank the members of the Board of Directors of the 
previous term. I also would like to thank Mevlüt Düzgün, our coordinator of external 
relations, with all our heart. 

I would like you to prepare a detailed mail if possible to further strengthen our relations. 
I would also like to inform you that we will attend the meeting which will be held in Italy 
on 27-30 September 2018. 

Kind regards.  

İsmail BELEN 
https://www.linkedin.com/in/ismailbelen/ 
 

 

  

https://www.linkedin.com/in/ismailbelen/


UEF Başkanının 19 Ağustos 2018 Tarihli Maili 

 

Dear İsmail Belen, 
Thank you very much for the kind greetings from Turkey.  On behalf of the UEF 
Presidency, I would like to reply your greetings and would be happy, if you could forward 
our greetings to the OMO President Mr. Hasan Türkyılmaz and also to Mr. Özgür Balcı, 
who was appointed as a member of the board of directors responsible for external affairs. 
 
We are very pleased, that the new Board of directors has decided to welcome and 
continue the UEF membership of OMO. UEF is also willing to strengthen the relationship. 
Looking back to the previous term we also have to thank Ali Kucukaydin and Mevlüt 
Düzgün for an active and at any time very good cooperation. 
Looking forward, we are sure that we will be able to continue the fruitful cooperation 
between UEF and OMO in future. 
In this regard it is really good to hear, that you will attend the UEF Governing Council 
Meeting 2018 end of September in Italy. It will be a very good opportunity to get to know 
each other better and to become familiar with the work of UEF and the European wide 
network. 
  
Detailed information about UEF´s work in general and about the XXI Governing Council 
Meeting are available at the UEF web-site www.european-foresters.eu. 
You should register via the web-site also for your participation at the GCM in Italy. 
Under http://european-foresters.eu/meetings/gcm/74,4 you will find the registration 
form, where you can give all the needed informations for your accommodation and the 
transfer from and to airport. 
Looking forward to meet the new OMO representatives in Italy, 
with kind regards, 
  
Michael Diemer 
President of Union of European Foresters (UEF) 
 

4 Eylül 2018 Tarihli Mailimiz 

Dear  Diemer, 

On behalf of Mr. Hasan Türkyılmaz, the President of OMO, I would like to inform you 

that  we will participate to UEF Governing Council Meeting 2018. I have already 

registered. 

I also would like to inform you with my pleasure that, last week we were in Romania to 

attend the Council of European Foresters (the C.E.F). During this visit we were able to 

meet with colleagues from the NGOs members of the CEF. We also met the officials 

including the Minister of Water and Forest of Romania. 

I am also pleased to inform you that Mr. Hasan Türkyılmaz was elected as CEF 

President with the decision of the Board of Directors of the CEF.So we will represent the 

CEF during UEF Council Meeting.  OMO will also represent the CEF at Forest European 

http://www.european-foretsers.eu/
http://european-foresters.eu/meetings/gcm/74,4


Meetings. Faculty of Forest and Environmental Sciences from Freiburg University is one 

of the member of CEF and Prof. Dr. Barbara Koch is CEF Vice-President. 

On this occasion I would like to mention another important issue. As OMO, we attach 

great importance to contacting NGOs and other institutions directly, as well as 

associations such as UEF and CEF. For example in Turkey we signed a protocol with 

UNDP and FAO Regional Office for Central Asia.  

So, in this framework, we plan to sign the "Protocol" and the "Memorandum of 

Understanding" with some NGOs during the meeting in Italy. What do you think about 

this? How do we organize that? 

I know some of the NGOs. I am also familiar with some  people from UEF like Piotr 

Paschalis-Jakubowic from Poland. I think we can easily communicate with others. I, as 

Ismail Belen, previously worked in Forest Europe process as the member of General 

Coordinating Committee. I was the Vice-President of the FAO European Forestry 

Commission and  the Vice President of the UNECE Forestry Committee. I served as the 

Chairman of the Committee on Mediterranean Forestry Questions 

http://www.fao.org/forestry/silva-mediterranea/en/  from 2012 to 2017. 

Recently I have been working with the Chamber of Forest Engineer of Turkey which is 

one of the most powerful NGO with its own legal entity and its own law.  

I am sure and I believe that under Mr.Hasan Türkyılmaz’s leadership, OMO will be one 

of the most influential and active NGO in Turkey, in Europe and in the world. I am trying 

to do my best in its way, too. 

Hoping to receive your guidance and proposals. 

Regards. 

 

7 Eylül Tarihli Genel Bilgilendirme Maili 

Hi Ismail! 

Sorry, for the delay, something urgent appeared in between.  What to expect from the GCM… 

Probably you have seen the programme of the whole event on our web-site. Usually we split the 

programme into three parts: 

First part is dedicated to a certain topic which is up to date for the foresters and we organize a 

workshop/seminar or conference where experts in the field of the topic make presentations. Then 

usually UEF members are invited to make a presentations presenting the situation on the topic in 

their own countries. This year the topic of the seminar is “Sustainable forest management for 

development and promotion of ecosystem services” For the moment we do not have detailed 

program for this part, as usually it is responsibility of the hosts to prepare it and to invite keynote 

http://www.fao.org/forestry/silva-mediterranea/en/


speakers, as well as member organizations for presentations. Probably we will have some more 

information about that in the coming days. 

Then we have the second part: the GOVERNING COUNCIL MEETING 2018 itself. I have already 

forwarded to you the agenda for the GCM.  During this part the Presidency makes reports about 

the work done since the last UEF meeting (in this case since last September and the UEF Congress 

in Germany). We also discuss important topics, which are beforehand included in the agenda 

(according to UEF Constitution the Presidency is obliged to send the agenda for the meeting one 

month in advance of the GCM and it was done by our assistant secretary). 

Than the last day is dedicated to an excursion and in this case we will visit “PARCO NAZIONALE 

DELLA SILA”. During these excursions hosts usually present us some places where they can 

demonstrate what they do in practice in relation to the topic of the workshop (seminar), but 

sometimes they also show us some other aspects of the forestry in the host country. 

And finally, there is the official closing of the meeting the Farewell dinner, where all 

participants have the possibility to thank organizers for the preparation of the event and usually 

warm welcome.  

Usually at this point UEF Presidency and all member delegations officially offer small “Thank you” 

presents to the hosts and main persons who were responsible for the organization and logistics of 

the GCM. Of course this final part is entirely up to the decision of each member delegation and it is 

not obligatory. 

between ourselves in a really friendly manner. 

of us as apart from the official meetings we have possibilities to meet each other and to exchange 

ideas and good mood. 

More or less, this is all that, hope I haven’t miss anything special.  But still if you have some 

questions please do not hesitate to ask me. Greetings, Anna 

 


